
             GENERALFORSAMLING FOA HOLSTEBRO den 13. oktober 2021  

 
 

 

 
1 

 

  

 
 

 

   

  

   

   
   

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 

 
 

 

 

 



             GENERALFORSAMLING FOA HOLSTEBRO den 13. oktober 2021  

 
 

 

 
2 

Dagsorden  ........................................................................................................................................................ 3 

Skriftlig beretning  ....................................................................................................................................... 4 

Indledning  ........................................................................................................................................................ 4 

OK 2018/2021  ............................................................................................................................................... 4 

Afdelingen  ........................................................................................................................................................ 5 

Kommuner, region og det private område  ................................................................................... 5 

TR  .......................................................................................................................................................................... 6 

Arbejdsmiljø  ................................................................................................................................................... 6 

Arbejdsskader  ................................................................................................................................................ 7 

FOA, Task Force  ............................................................................................................................................ 8 

Lovændringen  ................................................................................................................................................ 8 

A- kassen  ........................................................................................................................................................... 8 

A- kasseforsøg  ................................................................................................................................................ 9 

Kongres  .............................................................................................................................................................. 9 

Fremtiden  ....................................................................................................................................................... 10 

Afslutning  ....................................................................................................................................................... 10 

Regnskab for 2019/2020  ..................................................................................................................... 11 

Indkomne forslag  ...................................................................................................................................... 20 

 
 

  



             GENERALFORSAMLING FOA HOLSTEBRO den 13. oktober 2021  

 
 

 

 
3 

 

Dagsorden  

1.  Godkendelse af forretningsorden.  
 

2.   Valg af dirigenter.  
 

3.  Godkendelse af dagsorden.  
 

4.  Valg af stemmetællere, herunder formand for stemmeudvalget.  
 

5.  Bestyrelsens beretning.  
 

6.  Forelæggelse af det reviderede regnskab.  
 

7.  Indkomne forslag. Forslag der ønskes behandlet på generalforsamlingen 

skal skriftligt være afdelingen i hænde sen est 4 uger  før.  
 

8.  Valg af afdelingsformand for 4 år. På valg er Carsten Haglund  *  
 

Pkt. 9 gennemføres såfremt Forslag 1 godkende  
 

9.  Valg af næstformand for 4 år . På valg er Birgitte Madsen *  
 

10.  Valg af faglig sekretær  for 4 år. På valg er  Dorthe Larsen  *  
 

11. Valg af bilagskontrollant for 2 år. På valg er Ellen Margrethe Nielsen  
 

12. valg af bilagskontrollant for 2 år.  På valg er Rikke Pernille Møller  
     

13. Valg af suppleant for bilagskontrollant for 2 år. På valg er Lissi Bertelsen .  
     

14. Valg af 2 fanebærere for 2 år. På valg er:  

 ï Bettina Krohn Jensen  
 ï Rikke Pernille Møller  
 

15. Afslutning  
 

Der ydes ikke kørselsgodtgørelse eller daglønstab.  
 

* Forslag til valg af valgte ansatte skal væ re afdelingen i hænde senest 4 uger  før.  
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Skriftlig beretning 

Indledning  
 

Denne beretning strækker sig hen over en 2½ 

årig generalforsamlingsperiode. En periode, hvor 

vi har været ramt af Corona virus med nedluk -

ninger af samfundet til følge.  

 

 
 

Ligeledes har kontoret været ramt af dette, og vi 

har arbejdet hjemme i lange perioder, haft fokus 

på smitte, rengøring og test af personale.  

 

Vi har været afskåret fra at afholde generalfor -

samlingen i 2020, da landet blev lukket ned da -

gen før vi skulle  afvikle den. Vi har valgt ikke at 

afholde en virtuel generalforsamling i perioden, 

da vi mener at det er bedst at mødes fysisk.  

 

OK 2018/2021  
Vi har afviklet 2 overenskomstforhandlinger, den 

ene i 2018 og den anden i 2021. I 2018 endte 

forhandlingerne i forligsinstitutionen næsten in -

den de var kommet i gang, og her gik forhandlin -

gerne ikke just stærkt.  

 

 
 

På trods af de langvarige forhandlinger bakkede 

en stor medlemsskare fra LO, FTF og AC forhand -

lerne op udenfor forligsen. Her opl evede vi, hvad 

sammenhold og engagement betyder for den 

danske fagbevægelse.  

 

Sammenholdet blev dog sat på en prøve, da FOA 

indgik forlig med Regionerne uden de andre or -

ganisationer. FOA fik verbale bank af de andre 

organisationer, men sandheden er, at d e andre 

organisationer ikke ville være med, de forlod for -

handlingerne da det spidsede til. Resultatet var 

tilfredsstillende men ikke prangende. Vi fik løn -

stigninger der sikrede købekraften, men heller 

ikke mere.  

 

2021 gik anderledes smertefrit. FOA havd e for -

søgt at få forhandlingerne udskudt i Forhand -

lingsfællesskabet, så man videreførte 2018 -over -

enskomsten, men det ville hverken sygeplejer -

skerne eller pædagogerne, de ville have en ny.  

 

Ligeledes kæmpede vi igen forgæves for at få et 

resultat i kr./ øre, men her spændte AC -gruppen 

ben igen. De højestlønnede har ingen solidaritet 

med vores lavtlønsgrupper. Men desværre igen 

en overenskomst uden guld, et magert resultat.  

 

Resultatet har så også medført, at sygeplejer -

skerne har kastet sig ud i en strej ke for at få 

mere i løn, og samtidig gøre opmærksom på tje -

nestemandsreformen og dennes uretfærdigheder 

overfor de offentligt ansattes lønforhold.  

 

Vi indledte også året 2018 med nye byråd og re -

gionsråd, og snart skal vi til urnerne igen. I de 4 

år de nu har fungeret, har vi oplevet det samme 

som altid, besparelser som sædvanligt på vores 

områder. Ikke de store, men dog besparelser der 

rammer på de velfærdsopgaver som vores med -

lemmer yder overfor børn og voksne.  

 

Ligeledes oplever vi, at det er umulig t at få ud -

dannet personale til vores områder, særlig slemt 

ser det ud på plejeområdet hvor omkring hver 4. 

er ufaglært. FOA har igennem mange år advaret 

om denne situation, men ingen har lyttet og nu 

står vi med problemerne. Det skal dog siges, at 

der er lavet en ny aftale der skal åbne op for 

yderligere 1000 uddannelsespladser på social -  og 

sundhedsområdet, men hvad hjælper det, hvis vi 

ikke er i stand til at fylde dem ud.  

 

Regionen har store problemer med sygehuset i 

Gødstrup som ikke er færdigt endnu, u dflytnin -

gen dertil er udskudt til mellem 31. januar ï 20. 

marts 2022. Denne forsinkelse kommer til at 

koste i omegnen af 100 mio. kr.  

 

Udflytning kommer også til at koste kassen. 

Disse penge skal jo findes et eller andet sted i or -

ganisationen, så det kan nemt komme til at gøre 

ondt ude på de enkelte afdelinger.  

 

Vi kan kun håbe på, at der kommer en 

ekstrabevilling til ud flytningen i lighed med 

udflytningen i Århus.  
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Økonomiaftalerne med kommunerne og regio -

nerne lovede godt for fr emtiden. Der blev givet 

flere penge til velfærd, men desværre ikke nok til 

at løse problemerne, men der skal også en stor 

vognfuld til for at dække de 52 mia. kr. ind, der 

er givet i skattelettelser siden 2002.  

 

 
 

Ligeledes går vores velfærd glip af alle  de penge 

der svind les eller sendes i skattely. Det skal der 

tages hånd om hurtigt, så vi kan få rettet op på 

velfær den i kommuner og regioner.  

 

Afdelingen  

Vi har i afdelingen været ramt af 3 langtidssyge -

meldinger i perioden. Det er selvfølgelig noget 

der trækker tænder ud, og giver mere arbejde til 

de tilbageværende og utilstrækkelig service til jer 

medlemmer.   

 

Vi har sagt farvel til næstforman den i social -og 

sundhedssektoren, da hun valgte det politiske liv 

frem for FOA - livet. Også dette farvel har været 

medvirkende til ekstra travlhed på kontoret.  

 

Ligeledes har vi sagt farvel til vores mangeårige 

bogholder, og har derfor ansat en ny til opgaven.  

 

Vi har på grund af faldende medlemstal været 

nødsaget til at gennemgå og reducere i vores til -

bud til jer. Vi har aflyst juletræsfesten, afskaffet 

kalenderen samt lavet nedskæringer på interne 

konti. Afdelingsbestyrelsen vurderede, at vi ikke 

skulle ud i en fyringsrunde endnu, men vi skal 

holde øje med økonomien fremadrettet sammen -

lignet med vores med lemstal.  

 

Lønsagerne fylder stadig meget i afdelingen, det 

er især det faktum, at kommunerne ikke kan 

snøvle sig sammen til at få gang i forhandlin -

gerne, og samtidig gøre det let. Nej, Lemvig 

kommune vil først forhandle, når Holstebro kom -

mune har fået st yr på de fortolkninger de er 

uenige med FOA i, og Holstebro kommune er ikke 

enige i de fortolkninger vi ellers blev enige med 

KL om. Så det er ikke nemt at få afsluttet en sag, 

især ikke når en sag tager 3 ï 4 timer at for -

handle.  

Vores medlemstal falder d rastisk år efter år. 

Sagsbehandlingen af jeres sager bliver mere og 

mere kompleks, dette sætter selvfølgelig afdelin -

gens økonomi under pres. Vi har derfor i afde -

lingsbestyrelsen bestemt, at vi skal tage en snak 

med FOA Herning omkring en sammenlægning af  

de 2 afdelinger. Denne snak har vi nu haft, og vi 

har nedsat en fælles styregruppe der skal se på 

vilkårene for en sammenlægning . Forbundet er 

inddraget i denne gruppe, og styrer møderne 

fremadrettet. Afdelingerne har allerede udsendt 

den første informati on omkring en mulig 

sammenlægning.  

 

En sammenlægning  er selvfølgelig en general -

forsamlingsbeslutning, og derfor er det jer  som 

medlemmer  der har det sidste ord, når der skal 

træffes en beslut ning.  

 

 

Kommuner, region og det private 

område  
Når vi ser på ko mmunerne generelt, så tegner 

der sig et broget billede. Vi har en kommune, der 

har så store økonomiske problemer, at de var 

nødt til at indføre ansættelsesstop og forbrugs -

stop sidst på året 2019.  

 

Det er selvfølgelig en uholdbar situation for 

arbejdspladserne, men også at kommunen er 

kommet derud, hvor et til tag som dette er 

nødvendigt. Det kan også være derfor vi har så 

store problemer med at få gen nemført 

forhandlingerne på lønsiden.  

 

I en anden kommune fodrer de hunden med dens 

egen hale, igen.  

 
 

Tildelinger til vores områder slås stort op, men i 

virkeligheden æder besparelser indenfor samme 

områder tildelingen op. Politi kerne er klar over 

problemet, og har lovet at nu retter de op.  Men 

lad os nu se om det bliver fakta. Vi har tidligere 

gjort opmærksom på dette problem netop i 

denne kommune.  

 

I vores 3. kommune får vi uden problemer gen -

nemført lokallønsforhandlinger og lavet forhånds -

aftaler. Men når det kommer til løsning af lønsa -

ger, så halter det noget. De er ikke til at drive i 

gang trods utallige henvendelser fra vores side. 
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De afventer klarhed fra anden kommune, som 

tidligere nævnt.  

 

Billedet er ens i alle kommunerne, procentvise 

nedskæringer på alle niveauer indenfor vores 

om råder. En tendens vi ser hvert år, det er utro -

ligt at det stadig kan lade sig gøre at spare på de 

efterhånden hårdt trængte velfærdsområder.  

I regionen er det det samme billede der tegner 

sig. Der mangles penge til at drive sygehusene. 

Patienterne sendes tidligere hjem for at få gang i 

sengene igen. Dette resulterer nogle gange i at 

patienter genindlægges kort tid efter deres hjem -

sendelse, ikke særligt tilfredsstillende, da dette 

giver ekstra arbejde både for kommuner og afde -

linger. Men når der måles på effektivitet, er det 

en løsning der får det til at se produktivt ud.  

 

Sammen med SL har vi igennem et år ført for -

handlinger med et privat bosted på Thyholm om -

kring tegning af overenskomst, så de tiltrådte 

den offentlige overenskomst på området. Des -

værre  meddelte deres bestyrelse, at de ikke 

kunne se sig ud af, hvordan de skulle kunne få 

råd til at tiltræde. Det er jo beskæmmende, at 

økonomi skal være et argument for at tiltræde en 

overenskomst, dette betyder jo i bund og grund, 

at de arbejder for en løn som halter langt efter 

den kommunale. Vi er nu ved at finde ud af hvad 

vi skal gøre.  

 

TR 
De sidste år har også for vores t illidsvalgte stået i 

Coronaens tegn.  

 

Vi startede op i 2019 med at holde en del 

aktiviteter. Vi havde kurser, temadage, intro for 

nyv algte, samt samtaler for at aftale opgaver for 

tillidsvalgte.    

 

 
 

Pludseligt var det så ikke muligt at afholde 

fysiske kurser, og vi måtte sadle om til kurser og 

møder via Skype, Teams og hvad de forskellige 

platforme ellers hedder.   

 

Det var en udfordring for alle, men vores 

tillidsvalgte valgte heldigvis at tage positivhatten 

på og deltog i stor stil i de kurser og møder vi 

arrangerede.  

 

Covid 19 var skyld i at vi desværre måtte aflyse 

nogle kurser. De kurser er dog planlagt til at l øbe 

af stablen i år og næste år.  

 

 
 

Vi blev i både 2019 og 2020 forhindret i at holde 

vores årlige juleevent, hvor vi benytter 

mulig heden  for at takke alle vores tillidsvalgte for 

det store arbejde de udfører til daglig. Det 

arrange m ent  kan heldigvis gennemføres i år.  

 

Lige nu har vi 89 t illidsrepræsentanter, 41 

t illidsrepræsentantsuppleanter  og 71 

arbejdsmiljørepræsenter.  

 

Arbejdsmiljø  
Vi tror på, at vores arbejdsmiljørepræsentanter 

har en unik mulighed og position på arbejdsplad -

sen, for at være med til at skabe et sikkert og 

sundt arbejdsmiljø for deres kolleger. I kæmper 

en daglig kamp for at gøre hverdagen lidt sun -

dere, og lidt mere  sikker.  

 

I lytter til kollegernes problemer. I er kollegernes 

stemme, når det handler om arbejdsmiljø. I har 

en vigtig opgave med at få problemerne frem i 

lyset og bidrage til at finde de gode og smarte 

løsninger.  

 

I 2019 havde vi i samarbejde under FH v æret 

med til at sætte Arbejdsmiljørepræsentanternes 

arbejde i fokus.  

 

Vi har fra FOA Holstebro deltaget i arrangemen -

ter under FH, og vi har i Afdelingen holdt 2 arran -

gementer. Især et af arrangement, havde en 

særlig bevågenhed, hvor der var fokus på ind -

samling af dokumenter på arbejdsmiljøet på ar -

bejdspladsen, når arbejdsmiljøet er udfordret.  

Samtidig har vi deltaget i landsdækkende møder 

både i opstart og den videre udvikling på ar -

bejdsmiljøindsats.  

 

Vi skal kæmpe videre. Vi skal bide os fast i bor -

det. Det næste årti skal markere et nybrud i må -

den, vi håndterer arbejdsmiljøet på.  
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Vi skal poli tisk skabe bedre rammer for arbejds -

miljøet og for jer. Det er der behov for.  

 

Arbejdstilsynet fik med finansloven 2019 tilført 

460 mi ll  kr., men der er beho v for flere res -

sourcer.  

 

 
 

Vi har en beskæftigelsesminister, som på lands -

mødet erkendte, at der var behov for endnu hø -

jere ambitioner på arbejdsmiljøets vegne. Han 

mente, at der er brug for flere ressourcer til Ar -

bejdstilsynet ï og arbejdsmiljøindsatsen. Ar -

bejdstilsynet skal have musklerne til at holde 

virksomhederne i ørerne, og til at gøre mere for 

at forebygge dårligt arbejdsmiljø, sagde han på 

stormødet i december 2019.  

 

Arbejdstilsynet blev i 2020 ca. 680 medarbejdere 

i forhold  til ca. 600 i 2019. Det er første gang si -

den 2007, at Arbejdstilsynet ansætter i så stor 

skala.  

 

I marts 2020 fik vi en helt ny dagsorden òcovidò, 

og i løbet af ganske kort tid lukkede det mest af 

landet ned.  

 

Men langt de fleste af vore medlemmer var sta -

dig i arbejde. Der var behov for en indsat for alle 

syge sårbare, og ældre mennesker. Som alle i  

dag ved, var flere af plejehjemmene i vore 3 

kommuner ramt.  Derfor var presset stort på ple -

jepersonalet, som ydede pleje til borgerne.  

Også børnepasning var der fortsat brug for, her 

var det pædagogiske personale i fuld gang.  

Her blev der indført flere  opgaver i form af ekstra 

rengøring. Nogle steder kunne man ansætte 

mere personale til opgaven .  

 

Efter mange svære forhandlinger lykkedes det at 

indgå aftale i Holstebro og Struer  for dagplejen , 

hvor man blev kompenseret for ekstra timer til 

rengøring.  

 

I  starten var der flere steder, hvor der opstod 

akut behov for flere værnemidler. Ret hurtigt 

kunne man få sprit, men værre stod det til med 

handsker og masker, og der kom hurtigt ratione -

ring på. Nogle steder kom genbrug også på tale.  

Men også arbejdsstyr ken blev reduceret, da kol -

legaer som var særlig udsat, måtte blive 

hjemme, og bekymringen for selv at blive smitte, 

gav med god grund anledning til bekymring.  

Ret hurtigt blev det afklaret, at det skulle anmel -

des som en arbejdsskade, hvis man blev smitt et.  

 

I afdelingen har vi stadig en del af de arbejdsska -

der, som endnu ikke er afklaret på mén -erstat -

ninger, da konsekvenserne af denne sygdom 

endnu ikke er afklaret.  

 

Nu i efteråret 2021 ser vi stadig nye arbejds -

skade, som følge af covid.  

 

Ny bekendt gørelse om psykisk arbejdsmiljø.  

Arbejder du med mennesker? Skal du rumme de -

res følelser, tanker eller adfærd? Oplever du, at 

du må lægge låg på dine egne tanker eller følel -

ser? Eller at du skal overveje dine ord og træde 

varsomt?  

 

Så har du sikkert høje følelsesmæssige krav i ar -

bejdet. Og det er der kommet særregler for med 

en ny bekendtgørelse om psykisk arbejdsmiljø, 

der trådte i kraft 1. november 2020 om krav i ar -

bejdet, krænkende handlinger og chikane samt 

arbejdsrelateret vold.  

 

På sam me måde er der sat regler op for stor ar -

bejdsmængde og tidspres, uklare og modstrid -

ende regler.  

 

 

Arbejdsskader  
 

I afdelingen har vi stadig en del arbejdsskader af 

både fysiske og psykiske.  

 

 
 

Desværre viser arbejdspresset ude på arbejds -

pladserne sig ofte i form af anmeldelse af stress 

relaterede arbejdsskader. Disse har dog en svær 

gang til anerkendelse.  

 

https://www.foa.dk/forbund/arbejdsskader
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Vi vil derfor appellere til, at personer der rammes 

af arbejdsrelateret stress, bliver henvist til ar -

bejdsmedicinsk klinik.  Af denn e vej kan man på 

sigt måske finde dokumentation for, at det ar -

bejdspres, som nogen bliver udsat for, ikke er ri -

meligt.  

 

Gennem de sidste 2 år har vi set et billede af, at 

arbejdsmedicinsk klinik er begyndt at være me -

get mere opmærksomme på disse sager.  De vil 

gerne kunne registrere, at f.eks. plejesektoren 

har et særligt ansvar for det psykiske pres der 

rammer personalet.  

 

 
 

Voldssagerne er stadig en svær proces. De bliver 

anmeldt, som arbejdsskadesager, men man 

glemmer ofte, at de også skal anmeldes /regi -

stres som voldssager. Dermed kan vore medlem -

mer miste en evt. erstatning fra voldoffernævnet.  

 

Der er indhentet erstatninger for ca. 8.800.000 

kr. for årene 2019 til juni 2021.  

 

FOA, Task Force  
FOAs Centrale Task Force har i den indeværend e 

periode også været i Holstebro. Her er specielt 

arbejdspresset i Ældreområdet blevet undersøgt. 

Bl.a. manglede køretid, ændringer i vagter, 

manglede overholdelse af arbejdsreglerne.  

 

Efter at der har været afholdt understøttende 

møder med tillidsrepræse ntanter og 

arbejdsmiljørepræ sentanter, har dette været 

behandlet i MED.  

 

Social -  og Sundhedssektoren har været ude og 

fortælle om Arbejdstidsregler.  

 

Selve det fokus der blev sat tilbage i 2019, havde 

en god virkning. Men da så Corona kom og satte 

et fo rnyet pres, kan det se ud til, at dette fokus 

blegnet.  

 

 

Lovændringen  
Den 1. januar 2020 trådte en lovændring i kraft, 

som blandt andet betyder, at flere vil opleve at få 

anerkendt deres arbejdsulykke.  

 

Lovændringen betyder, at skader der går over af 

sig selv, og skader, der ikke medfører behov for 

behandling, fremover også vil være omfattet af 

arbejdsulykkesbegrebet.  

 

Derfor vil flere opleve at få anerkendt deres 

skade som en arbejdsulykke.  

 

Kriterierne for, hvornår en arbejdsulykke udløser 

erstatnin g eller andre ydelser, er der ikke ændret 

på. Vurderingen af erstatningen eller erstatnin -

gens størrelse bliver heller ikke anderledes, selv 

om flere arbejdsulykker vil blive anerkendt.  

 

Lovændringen gælder kun for skader, der er sket 

fra 1. januar 2020.  

 

 

A- kassen  
 

Ledigheden  fordelt på  

sek torer  pr. 4/10 -21 (berørt af ledighed)  

 

Ledigheden er historisk lav blandt alle FOAs med -

lemmer. I august måned i år var der s åledes 

òkunò 50 FOA-medlemmer der var berørt af le -

dighed ï en ledighedsprocent på 1,  22  

Fordelt på sektorer:  

 

Kost -  og Service  4 

Pædagogisk sektor  13  

Social -  og Sundhed  31  

Teknik -  og Service  4 

I alt  50  

 

Omregnet svarer de 50 der var berørt af ledighed 

til 27 fuldtidsledige.  

 

 
 

Disse tal gemmer også på ledige der af helbreds -

mæssige årsager enten selv har sagt op eller er 

blevet opsagt efter et forløb i det kommunale sy -

stem med diverse arbejdsprøvninger.  

 

Det er klart at de òskal noget andetò og derfor er 

en del af a -kassens indsats, også for øvrige le -
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dige, at snakke uddanne lse-  og efteruddannelse. 

Det går stærkt på arbejdsmarkedet, herunder 

FOAs arbejdsmarked hvorfor fokus på uddan -

nelse -  og efteruddannelse står højt i a -kassens 

vejledningsopgave.  

 

 
 

I samme måned 2016 var der 127 FOA -medlem -

mer , der var berørt af ledighed. Et fald på 40% 

over en 5 -årig periode.  

 

Disse tal siger meget om hvorfor det er svært at 

rekruttere til vores område. Og de få ledige vi 

har, har stort set alle vikartimer, ligesom der er 

en stor omsætning blandt de ledige. Der  er 

mange der enten fordi de mister deres job eller 

når de dimitterer, skal have dagpenge i en meget 

kort periode før de kommer i job . 

 

Den meget gunstige beskæftigelsessituation in -

denfor vort område viser sig også i , at det er me -

get få ï for ikke at sig e slet ingen, der opbruger 

sin dagpengeret og falder ud af systemet.  

 

Med det historisk lave ledighedstal, og at de få 

ledige vi har tager det arbejde der er, kan vi så -

ledes ikke selv løse rekrutteringsproblemet.  

Bolden ligger på kommunernes og regionerne s 

boldbane. Der skal skrues op for antallet af ud -

dannelsespladser , hvis der skal gøres noget se -

riøst ved problemet.  

 

A- kasseforsøg  
FOAs a -kasse er med i et a -kasseforsøg , hvor a -

kassen har overtaget en del af kontaktforløbet 

for de ledige medlemmer (3 måneder), fra Job -

centrene i Holstebro, Struer og Lemvig, der bliver 

ramt af ledighed.  

 

Forsøget startede op stort set samtidig med at 

landet blev ramt af Covid -19 , hvilket b landt 

andet betød , at  medlemmerne ikke kunne møde 

personligt op til samtaler.  

 

A-kassen gennemførte derfor alle samtaler digi -

talt eller telefonisk , hvilket selvfølgelig gav udfor -

dringer, men som i det store hele viste sig at 

fungere rigtig fint.  

 

Disse e rfaringer fra Covid -19 perioden har blandt 

andet betydet , at der arbejdes på lovændringer 

der betyder at visse typer af samtaler kan gen -

nemføres digitalt eller telefonisk.  

 

En del af a -kasseforsøget er også , at FOAs a -

kasse skal tilbyde opsagte en jobsøgn ingssamtale 

i opsigelsesperiode ï altså et tilbud til opsagte 

om bistand til jobsøgning, udarbejdelse af CV og 

andet relevant i forhold til a -kassens serviceydel -

ser overfor denne gruppe.  

 

Der skal lyde en stor opfordring herfra til at tage 

imod dette tilb ud hvis det bliver aktuelt , så risi -

koen for at blive ledig minimeres.  

 

En måling som en styrelse under beskæftigelses -

ministeriet har foretaget viser ,  at de medlemmer 

der er omfattet af forsøget, er mere tilfredse med 

kontaktforløbet end de ledige der ikk e er omfat -

tet af forsøget. Og en af årsagerne er blandt an -

det , at FOAs a - kasse har et større fokus på job 

og hjælp til jobsøgning.  

 

FOA bakker derfor op at forsøget skal gøres per -

manent , og at det skal udvides til de første 6 må -

neder af ledigheden. Det  er FOAs a -kasse der har 

det bedste kendskab til medlemmerne, arbejds -

pladserne og uddannelserne indenfor vort om -

råde.  

 

 
 

 

Kongres  
FOA kongressen udstak 4 mål som vi skal ar -

bejde med i kongresperioden:  

 

- Velfærd i verdensklasse forudsætter gode ar -

bejdsvilkår  

 

- Ret til faglig udvikling  
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- Nedslidning og utryghed ï ikke på vilkår  

 

- Retfærdig løndannelse  

 

Der nedsættes 4 politiske netværk som skal ar -

bejde med emnerne.  

 

 
 

Vi er allerede i gang med tema 4 som omhandler 

lønnen. Her skal vi arbejde med at l øn bliver et 

naturligt emne, når vi rekrutterer nye medlem -

mer. Vi skal sammentænke løn og rekruttering. 

Det første møde i netværket er allerede afholdt, 

og vi er en del af dette netværk, ligesom vi skal 

være en del af de andre nedsatte netværk.  

 

Kongresse n vedtog ligeledes, at der i HB skal ar -

bejdes frem mod en ekstraordinær strukturkon -

gres i 2021, hvorfor HB allerede i februar tog hul 

på debatten på et udvidet HB -møde over 3 dage.  

Struktur drejer sig ikke udelukkende om vi skal 

have sektorer eller ej, nej det drejer sig også om, 

hvordan vi er skruet sammen som organisation 

med a -kasser i hver afdeling, antal af afdelinger 

og hvordan forbundet er skruet sammen rent or -

ganisatorisk. Så en bred diskussion der kan blive 

vanskelig, da det nemt kan komme til at dreje 

sig om taburetter.  

 

 
 

HB har i 2021 bestemt, at der ikke skal afholdes 

en strukturkongres i 2022. Et flertal mente ikke 

at der var grundlag for dette.  

 

Fremtiden  
I afdelingen er det vigtigt at vi fortsætter diskus -

sionerne omkring afdelingens økonomi. Hvordan 

kan vi optimere, forandre uden at vi skal ud i 

ekstra kontingentstigninger.  

 

Ligeledes skal vi arbejde med, hvordan vi skal til -

rettelægge arbejdet, for at udnytte det potentiale 

der er hos de valgte og ansatte . Det er vigtigt, at 

vi arbejder med det rigtige, ud fra de kvalifikatio -

ner den enkelte besidder. Vi skal på uddannelse, 

hvis vi har huller i viden om vigtige områder, el -

ler har områder vi mangler specialister på. Dette 

er jo en del af det kompetenceløft  vi er en del af.  

 

Vi er forpligtiget til at give medlemmerne den 

bedste service for deres kontingent.  

 

Vi skal fortsætte vores arbejde i den nye hoved -

organisation FH som blev dannet i 2019. Vi skal 

sørge for, at det offentlige område bliver tilgode -

set i debatterne, sammen med de nye organisa -

tioner der er trådt ind i fællesskabet .  

 

Organisatio nen er en realitet, og der har været 

holdt stif tende repræsentantskab, så vi er i fuld 

gang med arbejdet.  

 

Afslutning  
 

Dette er afdelingens overordnede beretning.  

 

Jeg vil gerne takke alle valgte og afdelingsbesty -

relsesmedlemmer for et godt samarbejde.  

 

Ligeledes skal lyde en tak til alle tillidsvalgte for 

Jeres store indsats. I har været med til at sætte 

dagsordenen, ta k for det.  

 

Jeg vil gerne takke medarbejderne i a -kassen for 

en fantastisk indsats. De har virkelig gjort alt 

hvad der gøres kunne for at sikre vore s medlem -

mer den bedste service, også i en svær tid. Jeg 

vil også gerne takke a -kassen for det gode sam -

arbe jde der er etableret, både ledelsesmæssigt 

og i forhold til vore s medarbejdere.  

 

Sidst, men ikke mindst skal lyde en stor tak til de 

ansatte i faglig afdeling ï for et godt og fan ta -

stisk arbejde med at få serviceret vores med lem -

mer når de kommer i afde lingen eller ringer ind. 

Tak for jeres positive samarbejde med os valgte, 

det er ikke altid lige nemt.  

 

Med disse ord overgiver jeg beretningen til gene -

ralforsamlingens debat og godkendelse.  

 

Tak.  

 

https://www.google.dk/url?sa=i&url=https%3A%2F%2Fwww.foa.dk%2Fforbund%2Fom-foa%2Ffoas-kongresser%2Fkongres-2019%2Fkongres-tv&psig=AOvVaw3B8_16CM9SFJ5bbWKuKvnA&ust=1583316111094000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCOjzuKmG_ucCFQAAAAAdAAAAABAO
https://www.google.dk/url?sa=i&url=https%3A%2F%2Fwww.fagbladetfoa.dk%2FArtikler%2F2019%2F10%2F11%2FHer-er-de-5-vigtigste-ting-du-skal-vide-fra-FOAs-kongres&psig=AOvVaw3B8_16CM9SFJ5bbWKuKvnA&ust=1583316111094000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCOjzuKmG_ucCFQAAAAAdAAAAABAD
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Regnskab for 201 9 / 20 20  
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